
 
 

         Den 24. august, 2023 

 

Dagsorden 24. august, 2023 

 

Fraværende: Ole (med afbud) 

 

Dagsorden. 

 

Pkt. 1 

Velkomstkurv 

Et ungt par er besøgt i Skjoldbjerg, der mangler ni besøg. Vi bør samle op på tilflytternes 

begrundelser for at flytte til området (evt. bede ’journalisterne’ om at opsamle kriterierne). Det kan 

hjælpe fremtidige strategier. 

Pkt. 2 

Vorbasse.dk 

Under udarbejdelsen (Ole og Jeremy) af den redigerede hjemmeside skal medlemsnavnene 

ajourføres. Forslag til hjemmesiden afventer sidste punkt: Udviklingsplanen, der opdateres efter 

modtagelse af kommunens udspil: ’Stærke Landsbyer’. 

Pkt. 3 

Konvertering fra naturgas til fjernvarme 

En notits på vorbasse.dk fastslår, at planen er vedtaget. Den er godkendt i Teknik og Miljø. Vi 

følger sagen, mere kan ikke gøres. 

 Pkt. 4 

Shelterplads/hundeskov 

Spjældmureren har udført reparationsarbejde. Pengene skønnes at være godt givet ud. Der er udsigt 

til flere besøg fra skolens mellemtrin; Indskolingen har lige været på besøg. Græsset, der var 

mands-/kvindehøj er blevet slået. Vi må gerne løbende holde øje med brændesituationen. 

Pkt. 5 

Genbrugspladsen 

Pladsen var lukket i markedsdagene for at vi kunne have styr med den. Ingen har gjort anstalter 

over beslutningen. En god ide. 

Pkt. 6 

Byfornyelse 

Vestergade er asfalteret. 

Niels G, Poul Svendsen og Morten Stræde ser på pladsen mht. opstillingen af skulpturen (d. 7. 

september). Vi afventer tilbud midt i september fra entreprenørerne vedr. arbejde med Bjerget. Der 

er en bagkant i forbindelse med bevillingen: 31. december i år. Diskussionen om festligholdelsen af 



afsløringen af skulpturen / indvielsen af Bjerget genoptages på næste møde. Der blev bl.a. drøftet 

nedsættelse af en festkomite, gerne ledet af en lokal kapacitet. 

Pkt. 7 

”Kilden I Vorbasse” 

’Kilden i Vorbasse’ hedder fremover ’Udviklingsrådet’. Foreningen holder møde den 30. august. 

Bryggeriprojektet er ikke opgivet. Projekt ’Brønd’ arbejdes der med; her mangler arbejdsgruppen 

100.000 kroner til forprojektet. 

Pkt. 8. 

Nyt fra Landdistriktsrådet 

Der er først møde i rådet i næste uge. 

Pkt. 9 

Ny Legeplads i Vorbasse 

Ca. 30 personer deltog i borgermødet om legepladserne i Vorbasse, heriblandt adskillige yngre, der 

tilbød praktisk hjælp. Legepladserne skal afmonteres, Parkvej først, da byens eneste legeplads skal 

ligge her. Sagen er i udbud med et budget på ca. 1.200.000 kr. De 200.000 kr. skal sandsynligvis 

bruges på afmontering mm. En velfungerende arbejdsgruppe har holdt et rådgivende møde med 

Frits, der repræsenterede Lokalrådet. Et oprindeligt ønske om en medtænkt skaterpark blev efter 

hans forslag udskudt som et senere projekt, når legepladsen er færdig. 

Pkt. 10 

Find Vej 

Der arbejdes fra ’Gorm’s side med kort; vi får en tilbagemelding om dem i løbet af 14 dage. Vi har 

8.500 kroner til projektet. Der mangler et endnu ikke kendt (men vel overskueligt) beløb til 

færdiggørelsen. Landdistriktspuljen ansøges evt. Lokalrådet ser velvilligt på det gode projekt. Det 

er færdigt i løbet af efteråret, og det skal fejres sammen med de andre fornyelsestiltag.  

Pkt. 11. 

Salg af Vorbassepostkort og plakater 

Der er modtaget 800 kroner fra Prikken for salg. Der skal flere kort til salg (Jørn). 

Pkt. 12 

Lokalplan for Lundgårdgrunden 

Oles kritiske gennemgang af sagsforløbet er sendt til myndighederne. Kommunen forestiller sig, at 

Vejdirektoratet skal høres (afstanden fra Skjoldbjergvej til statsvejen kan have noget at sige). Der 

sker tilsyneladende ingenting i sagen. 

Pkt.13 

Evt. 

Jeremy orienterede om kortfilmen ’Vorbasse 1’, der findes på YouTube under Billund Museerne. 

Den skal være en forløber for en langsommere og mere fokuseret film om byen. Lokalrådet 

anbefaler ikke en kommerciel film, der kræver de erhvervsdrivendes økonomiske opbakning. 

Jeremy tager bred kontakt til interessenter. Charlotte viste en ’håndholdt’ film lavet af en 

udvekslingsstudent med bopæl hos hende om hans møde med Vorbasse. Den blev meget rost og 

kontakt tages til ham.  

Pkt. 14 

Næste møde  

Torsdag den 5. oktober klokken 19.00. 


